

PRAYERS

The House, which had been adjourned until Monday, September 14, 1987, met this day pursuant to Standing Order 5 and to the following notice given by Mr. Speaker in the Extra Edition of the *Canada Gazette* dated Sunday, August 9, 1987:

"In accordance with the provisions of Standing Order 5, having been satisfied after consultations with the Government, that the public interest requires that the House should meet at an earlier time during the adjournment, I hereby give notice that the House of Commons shall meet on Tuesday, August 11, 1987, at 11.00 o'clock a.m., for the purpose of transacting its business, as if it had been duly adjourned to that time.

Given under my hand and seal at Ottawa this 7th day of August, 1987.

JOHN A. FRASER,
Speaker"

The Speaker laid upon the Table,—Letter addressed to the Speaker of the House from the Deputy Prime Minister and President of the Privy Council, dated August 7, 1987, requesting that the House be recalled for Tuesday, August 11, 1987, for consideration of Bills required in the public interest.—Sessional Paper No. 332-7/24.

Mr. Lewis for Mr. Andre, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Government responses, pursuant to Standing Order 106(8), to petitions concerning the *Patent Act* and prescription drug prices (English and French), as follows:

- 332-2631 to 332-2635, 332-2679 and 332-2745 to 332-2760 presented by Mr. Murphy;
- 332-2701 to 332-2712 presented by Mr. Gauthier; and
- 332-2768 presented by Mr. Foster.—Sessional Paper No. 332-9/46P.

Mr. Lewis for Mr. Andre laid upon the Table,—Government responses, pursuant to Standing Order 106(8), to petitions 332-2766 and 332-2767 presented by Mr. Foster concerning postal service in rural areas. (English and French)—Sessional Paper No. 332-9/75D.

Mr. Lewis for Mr. Beatty, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Government responses, pursuant to Standing Order 106(8), to petitions 332-2650 to 332-2653, 332-2677, 332-2730 and 332-2732 presented by Mr. Heap concerning the Canadian Forces Base in Goose Bay, Labrador. (English and French)—Sessional Paper No. 332-9/36H.

Mr. Lewis for Mr. Bouchard, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Government responses, pursuant to Standing Order 106(8), to petitions concerning the

PRIÈRE

La Chambre qui était ajournée au lundi 14 septembre 1987, se réunit aujourd'hui conformément à l'article 5 du Règlement et à l'avis suivant publié par monsieur le Président dans une édition spéciale de la *Gazette du Canada*, en date du dimanche 9 août 1987:

«Conformément aux dispositions de l'article 5 du Règlement, je suis devenu convaincu, après consultation avec le Gouvernement, que, dans l'intérêt public, la Chambre devrait se réunir plus tôt lors de l'ajournement, et je donne par les présentes avis que la Chambre des communes se réunira à onze heures, le mardi 11 août 1987, afin de poursuivre ses travaux, comme si la Chambre avait été dûment ajournée à cette date.

Donné sous mon seing et sceau, ce 7^e jour d'août 1987.»

Le Président,
JOHN A. FRASER

Le Président dépose sur le Bureau,—Lettre du vice-premier ministre et président du Conseil privé adressée au Président de la Chambre, en date du 7 août 1987, demandant la convocation de la Chambre pour le mardi 11 août 1987, pour la prise en considération de projets de loi dans l'intérêt du public. (Texte anglais)—Document parlementaire n° 332-7/24.

M. Lewis, au nom de M. Andre, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau,—Réponses du gouvernement, conformément à l'article 106(8) du Règlement, aux pétitions sur la *Loi sur les brevets* et le prix des médicaments d'ordonnance (textes français et anglais), ainsi qu'il suit:

- 332-2631 à 332-2635, 332-2679 et 332-2745 à 332-2760 présentées par M. Murphy;
- 332-2701 à 332-2712 présentées par M. Gauthier; et
- 332-2768 présentée par M. Foster.—Document parlementaire n° 332-9/46P.

M. Lewis, au nom de M. Andre, dépose sur le Bureau,—Réponses du gouvernement, conformément à l'article 106(8) du Règlement, aux pétitions 332-2766 et 332-2767 présentées par M. Foster sur le service postal dans les régions rurales. (Textes français et anglais)—Document parlementaire n° 332-9/75D.

M. Lewis, au nom de M. Beatty, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau,—Réponses du gouvernement, conformément à l'article 106(8) du Règlement, aux pétitions 332-2650 à 332-2653, 332-2677, 332-2730 et 332-2732 présentées par M. Heap concernant la base des Forces canadiennes de Goose Bay au Labrador. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 332-9/36H.

M. Lewis, au nom de M. Bouchard, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau,—Réponses du gouvernement, conformément à l'article 106(8) du Règlement, aux pétitions concernant le droit des pêcheurs de recevoir de